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Ügyviteli kölcsön felvételéről döntött hétfői, sorrendben IX. ülésén a magyarkanizsai községi képviselő testület. A 34 millió 600 
ezer dináros hitel felvétele az ellenzéki képviselők heves tiltakozását váltotta ki. Az ellenzék úgy vélte, racionalizációval és egyéb 
intézkedésekkel elejét lehetett volna venni az önkormányzat fi zetőképességét biztosító kölcsön felvételének, ezért egy tartózkodás 
mellett ellene  szavazott. Harmath Miklós független ellenzéki képviselő egy tavaly meghozott határozat miatt szavazott nemmel. 

– Azért nyomtam meg a nem gombot, mert épp ma nyolc hónapja annak, hogy a község elfogadott egy adósságvállalásról szóló 
határozatot. Már akkor kértem, hogy szerepeljen a határozatban, hogy a havi fi zetőképesség fedezésére az önkormányzat ne vállal-
hasson adósságot. Akkor ígéretet kaptam rá, hogy erre nem fog sor kerülni. Sajnos 8 hónap elmúltával ez mégis megtörtént. 

Az adósságvállalást a hatalmi koalíció szavazataival a testület elfogadta. Az ellenzék érvelésére válaszul Fejsztámer Róbert 
polgármester elmondta, hogy a korábbi adósság törlesztése, az önkormányzat által fenntartott 12 oktatási és egyéb intézmény meg-
növekedett fűtési és egyéb költségeinek időbeni kifi zetése miatt kényszerültek erre a lépésre, mert ha a számlákat nem törlesztik, 
akár zárolhatják is az önkormányzat folyószámláját. Ezt előzték meg a kölcsönnel.

– Ez egy valós ügyviteli kölcsön, amit csakis ebben az évben használhatunk fel és az év végéig vissza is kell fi zetnünk. A kölcsön 
felvételének az egyszerű oka az, hogy nehéz helyzetbe került az önkormányzat, mivel az egyes bevételek csökkenése miatt hatalmas 
különbség jött létre a  tervezett és a megvalósult költségvetés között, ami több mint 250 millió dinárra rúgott a tavalyi évben. Ennek 
nagy részét sikerült ledolgoznunk, mintegy 200 milliós hiányt sikerült pótolnunk, de egyszerűen az idő kevés ahhoz, hogy teljes 
mértékben rendbe hozzuk a községi költségvetést. 2016 végén mondtam azt, hogy az idei év végére tudjuk rendbehozni a dolgokat, 
aminek szerves része ennek a kölcsönnek a felvétele is, mivel ez a hitel levegőt ad az önkormányzatnak, hogy könnyebben átvészel-
je az egyébként is mindig nehéz első három hónapot, amikor kevesebb az adóbevétel, kisebbek a transzfereszközök, viszont a költ-
ségek jóval nagyobbak, azok legnagyobb részét ugyanis a fűtés- és rezsiszámlák teszik ki, amelyek az idei hideg tél miatt igencsak 
megnövekedtek. Ha tudjuk, hogy az önkormányzat 18 különböző intézménynek fi zeti a rezsiköltségét, akkor talán megértjük, hogy 
ezen a télen több mint 35 százalékkal megnövekedtek ezek a költségvetésünket terhelő kiadások, nem beszélve arról, hogy emellett 
a megnyert pályázatokhoz az önkormányzatnak az önrész is biztosítania kell. Amennyiben tervezhetően akar az önkormányzat mű-
ködni, kénytelen magán segíteni, amihez viszont pillanatnyilag a kölcsön felvétele a legmegfelelőbb mód. Szerintem jól döntöttünk, 
hogy nem vártuk meg azt a pillanatot, amikor már bizonyos számlák kifutnak a kifi zetési határidőből és zárolják az önkormányzat 
folyószámláját. Szó sincs csődről vagy bármiről, amit az utcán emlegetnek az emberek. Ők talán nem tudják, hogy az önkormány-
zatnak 200 milliós, az elmúlt években felszaporodott hiányt kell ledolgoznia. Ezt most mi helyre rakjuk és a 2018-as évtől kezdve 
normálisan tervezhető költségvetésünk lesz – nyilatkozta a polgármester.

Az ülés egyébként képviselői mandátumokról hozott döntésekkel kezdődött. A mandátumáról lemondott dr. Berényi Éva 
(VMSZ) valamint Kurunci Veronika (Magyar Mozgalom) helyére, Domonkos Rezső illetve dr. Bende Ilona került. A folytatás-
ban megerősítést nyert a szabálysértési pénzbírságokról szóló rendelet módosítása és elfogadásra került a Regionális Hulladéktároló 
Kft. idei  üzletviteli programja.   

Utolsó napirendi pontként a képviselők újabb három hónapra kinevezték az Egészségház megbízott igazgatójává az intézményt 
fél éve ugyancsak megbízott igazgatóként vezető Gyólay Karolina okleveles közgazdászt. B.S.
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